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Sitke község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. Február 13-án (hétfőn) 17:30
órai kezdettel a sitkei Művelődési Ház klubtermében

KÖZMEGHALLGA TÁST

tart a 2016. évi feladatok teljesítésérő) és az önkormányzat 2017. évi költségvetésének
tervezéséről, amelyre tisztelettel meghívom.
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S.

Tisztelettel: ‘1.

/Jv1orgóstván :/
polgárrnester



Sitke Község Önkormányzata
9671 Sitke, Hunyadi ui.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Sitke Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. február 13-án 17:30
órai kezdettel a Sitkei Művelődési Házban megtartott közmeghallgatásáról.

jelen vannak: Morgás István polgármester,
Gaál József alpolgármester,
Gróf Gusztávné,
Martonfalvi Miklós,
Sebesiné Fider Rozália képviselők, összesen: 5 fő.

Tanácskozási iogRal Jelen van:
Erdős Katalin irodavezető főjegyző megbízásából,
Halászné Udvardi Sarolta gazdasági vezető.

lelen van továbbá:
érdeklő polgár: 19 fő
dr. Kiss Patrik jegyzőkönyvvezető.

MorEós István polármester: Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapítja,
hogy az ülés határozatképes, tekintve, hogy a megválasztott 5 fő települési képviselő
közül mindenki jelen van. Az ülést megnyitja.

A meghívában szereplő napirend elfogadását Javasolja.

A képviselő-testület a közmeghallgatás napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint
állapítja meg:

NAPIREND

1.! A 2016. évi feladatok teljesítéséről és az önkormányzat 2017. évi
költségvetésének tervezéséről.
Előadó: Morgós István polgármester

1./ Napirendi pont: Előadó: Morgás István polgármester

Mor2ás István DolRármester: A közmeghallgatás a számvetés ideje, tehát először az
elmúlt év történéseiről beszél. Sitke bejelentkezett lakosainak száma 728 fő, továbbá van
körülbelül 20 fő lakos, aki nem a faluba van bejelentkezve. A tavalyi évben 12 gyermek
született, ami a környező településekkel összevetve - ahol jellemezően 2-3-4 gyermek
született — egy rendkívüli szám. Sajnos 12 haláleset is történt 2016-ban. A



népességadatok Is azt mutatják, hogy Sitke nem elöregedő település, Igenis van jövője.
Ezért a jövőért pedig érdemes, sőt kötelesség dolgozni.

Továbbra is kiválónak tartja a viszonyt a Sárvári Közös Önkormányzati Hivatallal.
Hatalmas segítséget nyújt a közös hivatal, illetve a hivatal dolgozói Sitke
önkormányzatának. Ezúton is köszöni a hivatal dolgozóinak az egész éves munkáját.

A költségvetéssel kapcsolatban elmondja, hogy az önkormányzat bevételeit a
helyi adók, valamint a kötelező feladatokra kapott központi pénzek adják. A központi
támogatást azonban csak arra a feladatra lehet elkölteni, amire kapta az önkormányzat.
Sajnos azonban sokszor nem elegendő a feladat megfelelő ellátására a kapott
pénzösszeg. A konyha és az óvoda működése is veszteséges, költséget jelent az
önkormányzatnak. Ennek ellenére azt gondolja, hogy vannak olyan feladatok, amelyeket
még veszteséges működés mellett is el kell látni, ahhoz, hogy élhető legyen a település.

A temetőben tavaly megvalósult a tuják kicserélése. Köszöni ezzel kapcsolatban a
nyugdíjas klub segítségét, akik rengeteg társadalmi munkát vállaltak annak érdekében,
hogy a temető ilyen rendezett képet mutasson. Pályázott az őnkormányzat az I.
világháborús hadisírok felújítására kiírt pályázaton 3 db sír felújítására. Ez a pályázat
jelenleg elbírálás alatt áll.

A közszolgáltatásokkal — szennyvíz, ivóvíz, közvilágítás, hulladékszállítás —

kapcsolatban elmondható, hogy a szemétszállítást bár Sitke a soproni régióhoz került
továbbra is a Zöld Pont Kft. látja el alvállalkozóként. Szerencsére semmilyen fennakadás
nem történt ezzel kapcsolatban. Az ivóvízzel kapcsolatban azonban továbbra is
fennállnak a problémák. Visszajelzés, illetve tapasztalat alapján Is tudja, hogy a falu
egyes részein büdös az ivóvíz, amit a szolgáltató azzal magyarázott, hogy a település
gyógyvizek felett terül el és a gyógyvíz beszivárgását lehet érezni íz ivóvízben. Többször
egyeztetett igazgató úrral az ügyben, véleménye szerint ez a magyarázat nem helytálló.
Ezért levelet fognak írni a Vasivíz Zrt.-nek, amit kér, hogy minél többen írjanak alá a
falu b ól.

Az egészségügyi alapellátás tekintetében elmondható, hogy mindenki
megelégedésére sikerült felújítani az orvosi rendelőt. Igy egy szép, korszerű,
megfelelően felszerelt rendelő várja a betegeket Tavaly januárban indult az
újjászervezett idősellátás, ami a Sárvári Gondozási és Gyermekjóléti Központ által
valósul meg. Sajnos erre a feladatra sem volt elég a központi normatíva, azonban Ismét
megemlíti a Sárvárral való jó viszonyt hiszen a hiányzó pénzt Sárvár városa átvállalta,
amit ezúton is köszön polgármester úrnak.

Az ünnepségek közül kiemeli a Kalaposkúti ünnepséget. Sokan még az idősek
közül sem emlékeztek mára kút meglétére, amit sikerült felújítani, a környezetét rendbe
tenni és a meglétét ismét behozni a köztudatba. Büszke lehet a falu a Sitkei
Citerazenekarra, amely fennállása 50. évfordulóját ünnepelte. Sikerült egy szép
ünnepséggel köszönteni őket valamint az alkalomból könyv kiadására is sor került
Ezzel kapcsoLatban köszöni Gróf Lászlóné, Erika szerkesztői munkáját, hiszen egy
nagyon látványos és igényes könyvet sikerült összehozni. A sitkei rock-koncert sorozat
is egy jeles évfordulót ünnepelt hiszen 30. alkalommal szólt a zene a kápolnáért. Erről
szintén könyvet szeretne az önkormányzat megjelentetni, azonban az elkészítése
csúszik. Továbbra is próbálnak majd sok rendezvényt tartani. Örűl, hogy a művelődési
házat is egyre több közösség használja, hiszen annak is csak akkor van értelme, ha élet
költözik az épület falai közé. Épp ezért szeretné, ha még többen használnák ki a
művelődési ház nyújtotta lehetőségeket

Rendeződni látszik a bolt helyzete, hiszen sikerült egyezségre jutni az ÁFÉSZ
vezetőjével.



A pályázatokkal kapcsolatban elmondja, hogy jelenleg két jelentősebb
önkormányzati pályázat eredményére várunk. Egyik a volt Patkó-kocsma épületének
felújítására, másik pedig a kápolna kerítésének, a kerítés támfalának felújítására. Ezen
kívül az egyház is pályázott közösségi tér kialakítására, valamint a plébánia
tetőszerkezetének renoválására. Sajnos a 100%-os támogatottságú pályázatokat el kell
felejteni, helyettük 75-50%-os pályázatokat fognak kiírni. Ezért fontos a tartalékolás,
mert azt az önrészekre fel lehet majd használni. Jelenleg 39 millió forint tartalékkal
rendelkezik az önkormányzat, nem számítva azt a 10 millió forintot amit az
adósságkonszolidációban nem részesült települések számára kiírt pályázaton nyert a
falu. Ezt teljes egészében útfelújításra fogja fordítani az önkormányzat, hiszen vannak
olyan útszakaszok, amelyekre erősen ráfér az újraaszfaltozás.

A jövőről beszélve elmondja, hogy régi álma a termelői piac megvalósítása. Ennek
megvalósítására szintén várható majd pályázat, hiszen a tájékoztatókon elhangzott, hogy
a kormánynak is van olyan célja, hogy a helyben termelt terményeket a helyiek
vásárolják meg. Az idei évben foglalkozni kel) majd a közvilágítással is. 1 db oszlop
elhelyezésére már egyezség született az E.on-nal. Szintén időszerű kérdés a
konyhafelújítás. Március végéig várható az új pályázatok megjelenése, amelyet
reménnyel telve várhat az önkormányzat

A pénzgazdálkodással kapcsolatban elmondja a tavalyi év, valamint az idei
költségvetés Főbb összegeit.

A szociális tűzifa kiosztásával kapcsolatban elmondja, azt hogy ki kaphat fát
jogszabály szabályozza, nem ő dönti el. Úgy gondolja, hogy az, aki a faluban ténylegesen
rászorult, az kapott is. Ezzel kapcsolatban méltánytalan támadás érte az
önkormányzatot azonban mindenkit megnyugtat, hogy azok akik kaptak fát, nem
alaptalanul kaptak segítséget. 30 m3 fát osztottak összesen szét 19 rászorulónak,
valamint maradt még valamennyi tartalék, ha esetleg egy nem várt körülmény merülne
fel valakinél. Köszöni azoknak a munkáját akik idejüket és saját eszközeiket nem
kímélve segítettek a faanyag feldarabolásában és kiszállításában.

PolEár 1: A közvilágítással kapcsolatban elmondja, hogy a Dózsa utcában csak minden
második oszlopon van lámpa. Ennél nagyobb probléma, hogy van egy összekötő szakasz,
ahol viszont semmilyen közvilágítás nincs, ami kifejezetten balesetveszélyes.

Morgós István polgármester: Szintén veszélyesnek tartja az állapotot ezért már
tárgyalásban vannak az E.on-nal ezzel kapcsolatban is. Két lehetséges változat van. Az
egyik változat szerint új oszlopokat helyeznek el és a kábeleket elhúzzák a kérdéses
szakaszig vagy önálló, megújuló energiaforrású oszlopokat helyeznek el. Napokon belül
eldől a kérdés, hogy melyik változata gazdaságosabb.

PolEár 2: Problémás a csapadékvíz-elvezetés a faluban. A plébánia tetejéről lefolyó víz
nincs megfelelő módon elvezetve, valamint a hegyről is sok homokot mos le az esővíz a
faluba.

Mor%ós István polgármester: Elismeri a problémát folyamatosan tárgyal az
illetékesekkel. A kérése az, hogy minden ilyen helyzet fényképekkel legyen
dokumentálva, ezáltal sikeresebben tudná a tárgyalásokat lefolytatni. Az egyház által
benyújtott pályázat keretében pedig esetleg meg lehetne oldani a plébánia esővíz
elvezetését. Az egyházi pályázat vonatkozásában külön köszönti az egyház megjelent
képviselőjét és örömét fejezi a jelenlétével kapcsolatban, hiszen a képviselői
„pályafutása” alatt erre még nem volt példa.



PolRár 3: Az orvosi rendelőben zavaró, hogy a zárt ajtón át is kihallatszik a benti
beszélgetés, Így sajnos a váróban tartózkodók hallják az orvossal beszélő páciensek
panaszait

Morgós István polgármester: Beszélt az asztalossal, aki szerint a meglévő ajtót kellene
szigetelni. Sajnos a falak Is olyanok, hogy nem kellőképp hangszigeteltek, viszont az ajtó
szigetelését mindenképpen meg fogják oldani. Ha ezek után is fennáll majd a probléma,
akkor további megoldást fognak keresni. ‘

Polgár 4: Véleménye szerint nem működött megfelelően a hóeltakarítás a télen. A kevés
lehullott hó rajt maradt az úton, azt letaposták az autók és néhol egybefűggő jégpáncél
alakult ki az aszfalton.

Morcós István oo]ármester: A hó mennyisége túl kevés volt ahhoz, hogy gépi erővel el
lehessen tolni. S cm hómennyiség alatt nem lehet gépi hótolást végezni, mert az
veszélyeztetné az aszfaltréteget Hihetetlen mennyiségű jégoldó anyagot szórtak ki,
azonban az extrém hideg miatt ez nem használt

Morgós István polEármester: Megáljapítja, hogy az elfogadott napirendeket a képviselő
testület megtárgyalta. Megköszöni a jelenlévők munkáját és a közmeghallgatást bezárja.

Kmf.

1: Morgós litván :/ 1: dr. Szijár ó Váléria :/
polgármester címzetes főjegyző

4.
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Sitke Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. február 13-án megtartott
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